
 

 

Referat af skolebestyrelsesmøde d. 22. januar 2024 på FUS 

Deltagere: 

• Mette Teglhus (Afd. Lindvigsvej/Fussingsvej) 
• Julie Bæk Krog (Spec. Afd.) 
• Anne Poulsen (Afd. Kildegade) 
• Eva Olsen (afd. Fussingsvej) 
• Dularma (Elev fra Fussingsvej) 
• Cathe Agerbo Brunsgaard Wulff (Medarbejder) 
• Heidi Oksfeldt Bjerrehus (Medarbejder) 
• Katja Andersen (Ledelse)  
• Gitte P. Bryder (Ledelse) referent 

Afbud:  
• Fmd. Marianne Blomstrøm (Afd. Fussingsvej)  
• Næstfmd. Carina Lindberg Nielsen (Afd. Fussingsvej)  
• Kalle Stærk Gøgh (Elev fra Lindvigsvej) 
• Betina Vium Andersson (Medarbejder) 
• Vakant (Elev fra Kildegade) 

 
 
Fraværende uden afbud:  

 

Punkt 1 Velkomst og dagsorden kl. 17.00-17.05 

a) Velkomst v. skoleleder Katja Andersen 

Indstilling: Det indstilles, at bestyrelsen godkender dagsordenen. 

 

Punkt 2 Nyt fra elevrådet kl. 17.05-17.20 ved Elevrådsrepræsentanter  

a) Elevrådets arbejde og fokuspunkter 

Eleverne vil gerne ind på skolen før kl. 7:50. Elevråd foreslår, at de elever der kommer tidligt, får mulighed for 
at lave tjek ind på en tablet og derefter gå ned i klassen. På den måde kan tilsyn opretholdes og så vil man 
undgå at elever kommer for sent fordi de er trætte af ikke at kunne komme ind før tid. 

Skoleleder oplyser, at der jf. folkeskoleloven først føres tilsyn med eleverne kl. 7:50. Skolebestyrelsen vil 
gerne kigge ind i mulighed for, at eleverne kan vente et sted, hvor der er overdække, så eleverne kan stå i læ 
for sne og regn. Dette undersøges nærmere og tages op på et elevrådsmøde i foråret. 



 

  Side 2 

Der er forskellige madregler på skolen og elevrådet undrer sig over reglerne, og at eleverne får frataget det 
som de køber uden for skolen, som indeholder sukker mens man kan købe ting i boden eller have med 
hjemme fra, som ikke bliver taget.   

Nogle apps på Chromebooks er blevet blokeret af administrator. Eleverne vil gerne have adgang til udvalgte 
apps på Chromebook. Der ønskes en dialog om dette med IT-administrator.  

 
Indstilling: Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning.  

 

Punkt 3 Afgangsprøver på HBS kl. 17.20-17.50 ved afdelingsleder Gitte P. Bryder 

GIP gav SB en indføring i sammensætningen af afgangsprøverne, herunder bundne prøver og udtræks fag, 
samt hvordan det oftest kombineres. Herefter orienterede GIP omkring standspunktskaraktererne og 
afgangsprøvekaraktererne, som desværre lå langt under det forventede niveau. Afslutningsvis viste GIP 
karaktergennemsnittet for de praksisfaglige fag på 8.årgang, hvor eleverne havde klaret sig rigtig flot i 2 ud af 
3 prøvefag. 

SB havde herefter en drøftelse omkring dette. Set i lyset af at HBS igen er udtaget til kvalitetstilsyn bakkede 
SB op omkring, at eleverne skal have de bedste forudsætninger for at klare sig, hvilket kan betyde et 
lærerskifte i kommende fagfordeling.   

Indstilling: Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning.  

 

Punkt 4 Godkendelse af timefordelingsplanen kl. 17.50 – 18.10 (delvist lukket punkt) 
ved Afdelingsleder Gitte P. Bryder og skoleleder Katja Andersen 

 
a) Præsentation af kommende timefordelingsplan 

Skolebestyrelsen fik fremvist og gennemgået tankerne bag timefordelingsplanen for almendelen og 
specialafdelingen. Skolebestyrelsen godkender timefordelingsplanerne for kommende skoleår. SB bakker 
desuden op omkring en forkortet skoledag og omlægning til to-lærertimer, svømning på 4. årgang og om 
konvertering af praktisk-musiske fag til K-fag på KIL. 

Indstilling: Det indstilles, at bestyrelsen træffer en beslutning 

 

Pause kl. 18.10-18.35 

 

Punkt 5 Høringssvar vedr. klasseloft & ændring af valgperiode for SB-medlemmer kl. 
18.35 – 19.00 (bilag fra forvaltningen sendt i december) 

ved Formand Marianne Blomstrøm og skoleleder Katja Andersen 



 

  Side 3 

 
a) SB drøfter eventuelle bemærkninger til de forslåede ændringer  

 

Drøftelse af ændring af valgperiode: 

Der kan være flere, som vil melde ind på opgaven, da det virker mere overskueligt at deltage i en 
skolebestyrelse 2 år frem for 4 år. Forkortelse af valgperiode kan gøre det mere attraktiv for forældre at stille 
op.  

Bekymring omkring SB’s arbejde og samarbejde, hvis der sker udskiftning hvert 2. år. Det kræver noget at 
blive sat ind i SB’s arbejde, i skolens liv og drift. SB er bekymret for, at en udskiftning hver. 2. år kan flytte 
fokus fra det gode arbejde, der er i gang henimod indkøring af nye medlemmer. 

Skolebestyrelsen indstiller til at den nuværende valgperiode på 4 år fortsættes. 

 

Drøftelse af klasseloft på 26 elever: 

Skolebestyrelsen bakker op omkring klasseloftet. Flere giver udtryk for, at det er et skridt i den rigtige 
retning.  

Der afholdes et ekstraordinært teammøde som opfølgning på høringssvar i marts måned. Forvaltning sender 
svar ud d. 20. marts 2024 og der indkaldes til et kort teams møde d. 21. marts 2024. 

Indstilling: Det indstilles, at bestyrelsen træffer en beslutning 

 

Punkt 6 Orientering fra ledelsen og bestyrelsen kl. 19.00 – 19.15 (delvist lukket punkt) 

ved Formand Marianne Blomstrøm og skoleleder Katja Andersen 

• Budget 
Regnskabet fra 2023 er under afslutning og der arbejdes med det nye budget for 2024. 

• Nationaltrivselsmåling (elever) 
Vi er i gang med den nationale trivselsundersøgelse, og SB kan forvente et oplæg omkring 
elevtrivslen, når undersøgelsen er afsluttet.  

• Skoleårets planlægning 
Ledelsesteamet er godt i gang med planlægningen og udregningerne for kommende skoleår.  

• Status afdelingslederstilling fase 2 
Ansøgningsfristen er blevet forlænget for at få flere kvalificerede ansøgere. Der holdes et ekstra 
åbent hus d. 30. januar 2024. 

• Nytårskur 
Udgår  

• Andet 

Indstilling: Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 

 



 

  Side 4 

Punkt 7 Drøftelse af principper kl. 19.15 – 19.45 

ved Formand Marianne Blomstrøm og skoleleder Katja Andersen 

 
a. Gennemgang af nyt princip for kroniske sygdomme (medsendt dagsorden) 

SB bakker op omkring udkastet til det nye princip. Princippet sendes til forvaltningens jurist inden 
endelig godkendelse i skolebestyrelsen. 

 
b. Drøftelse af om der skal laves et kost-princip 

Drøftelse udsat til et kommende møde. 

 

Indstilling: Det indstilles, at bestyrelsen træffer en beslutning 

 

Evt. kl. 19.45-19.50 

 

Henvendelser kl. 19.50 

Elevrepræsentanterne deltager ikke under dette punkt.  

 

Næste møde  

Mandag d. 26. februar kl. 17.00 på Lindvigsvej    
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